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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: 2019. május 8-án megtartott közmeghallgatáson a Kulturális Centrum dísztermében. 

 

 

Jelen vannak:  

 

1. Kerek Oszkár   polgármester 

2. Blahó Éva   képviselő 

3. Kassa László   képviselő 

 

Tanácskozási joggal jelen van: Laczikné dr. Barati Katalin jegyző 

 

Megjelent lakosok: Rigó László, Józsa István, Laczik József, Csuka János, Klajzsovics József, 

Csuka Mihályné, Balyi Oszkárné, Berta Imréné, Kovácsné Lőrincz Katalin, Leopold Antalné, 

Erdélyi Józsefné, Szabóné Sőregi Melinda, Karczagné Nagy Klára, Sipos Istvánné, Nagy 

Sándorné, Józsa Zoltán, Simon Csaba 

 

 

Témák:  

 

- 2018. évi zárszámadás 

- 2019. évi költségvetés 

 

Kerek Oszkár polgármester: Köszöntöm a megjelenteket! Törvényi előírásnak megfelelően 

minden évben tartunk 2 témában közmeghallgatást. Először a 2018. évről szeretnék beszélni. 

 

A Képviselő-testület elfogadta az önkormányzat zárszámadását.  

Ismertetem a főbb számokat, hogyan is sikerült zárni a 2018-as évet: 

700.410 E Ft volt a tervezett bevételünk, és helyette 1.161.459 E Ft-ra teljesült. A kiadás 

620 914 E. Ft lett. Több bevételünk lett, mint kiadásunk. Az érdekessége, hogy átléptük az 1 

milliárd Ft-ot, amire eddig nem volt példa. Ezt az okozta, hogy a pályázati pénzek ebben az 

évben érkeztek bevételként. 

13 éve vagyok polgármester, azóta nem emeltünk adót. Más településeken ezt megtették. Az 

adó mértékét 100 %-nak tekintjük, ez Horton 20,9 %. Nem kívántuk emelni, hogy ne 

terheljük a lakosokat, máshonnan próbáljuk elérni a szükséges összeget (pl. pályázatokból). 

 

Mik történtek a településen?  

 

Létrehoztuk a településgondnokságot. A település rendjének fenntartása volt a fő cél.  

Minden nap 3 közmunkás szedi a szemetet, azóta tisztább a település. 

Kommunikációs, hálózati fejlesztések történtek a Digi és a Telekom jóvoltából. A Digivel 

megállapodtunk, úgy épüljön meg a hálózat, hogy biztonsági kamerákat tudjunk telepíteni. 

Frekventált helyekre tudnánk kihelyezni kamerákat. 

 

Minden évben megtartjuk szokásos rendezvényeinket, állami ünnepeket, pl. megemlékezés a 

kommunizmus áldozatairól, nőnap, március 15, majális, hősök napja, pedagógusnap, 

gyermeknap, autós találkozó, őszköszöntő, október 23, idősek napja, mindenki karácsonya, 

önkormányzati évzáró rendezvény. 
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Hozzájárulunk a véradáshoz is. Helyet biztosítunk a véradásoknak. Ha szombatonként 

tartanák, többen eljönnének. Van egy szervező is Csuka Mihályné személyében. A véradók 

részére minden évben megrendezésre kerül a véradóbál, melyet szintén az önkormányzat 

finanszíroz, és biztosítja a helyet is. 

A Védőnői Szolgálatnál működik Baba-mama klub. Nőgyógyászati szűrővizsgálatra is sor 

kerül évente 2 alkalommal. 

A Szociális Ellátó Intézmény minden évben nyári programot szervez a gyerekeknek. 

 

Prímagáz miatti külső védelmi tervvel kapcsolatos gyakorlatot bonyolítunk évi egy 

alkalommal. 

 

Közúti jelzőtáblákat helyeztünk el bizonyos helyeken azzal a céllal, hogy a 

közlekedésbiztonságot fokozzuk. Olyan munkálatokat végeztünk, hogy megvédjük az utak 

állapotát a kamionoktól, tehergépjárművektől, buszoktól. A Képviselő-testület a Táncsics 

úton és környékén, Iskola úton szabályozásokat vezetett be. Az Orvosköz forgalmi rendjét is 

megváltoztattuk a biztonságos közlekedés érdekében. Táblákat helyeztünk el ezekre a 

területekre. 

 

Van egy zöld programunk, melynek keretében minden évben 40-60 fát ültetünk 

közterületekre. Több, mint 500 fát ültettünk eddig. 

 

A Képviselő-testület szigorította az égetés rendjét. Többen hetente égették a fóliákat, 

műanyag dolgokat, sőt a zöld hulladékot is sokan próbálták, de ezzel csak füstöltek. 

Úgy néz ki, hogy be is tartják az emberek, nem lehet már látni a sok füstöt, ami a lakosság 

nagy részét zavarta.  

Kár, hogy központilag nem tudják megoldani a zöldhulladék elszállítását. Januárban volt 

hulladéktársulási ülés, ahol felvetettem, hogy miért nem szállítják el a zöldhulladékot a 

kommunálishoz hasonlóan. A szállító cég igazgatója azt mondta, tudják, hogy benne van a 

szerződésben, de nincs kapacitásuk. Sem emberük, sem járművük. 

 

Kulturális Centrum előtere új járólapot kapott, kerékpártárolót helyeztünk ki. 

Egy nevelési intézményünk van, az óvoda, az oktatási már nem ide tartozik, de mi 

sajátunknak érezzük azt is. Mindkét intézményben magas színvonalú szakmai munka folyik. 

Az óvodából olyan gyerekek kerülnek ki, akik valóban érettek az iskolára. 

Az iskolai tanulók 1/3 része jeles, vagy kitűnő. Ez a pedagógusok eredménye is. Ezért is 

tartunk pedagógusnapot, hogy megköszönhessük munkájukat. 

Sokat lobbizunk azért, hogy ezek az intézmények megújuljanak. Jelenleg folynak a 

felújítások. 

 

2019-et a kormány a családok évének tekinti. Mi minden évet a családok évének tekintjük. 

Támogatást kapnak az újszülöttek, óvodások, általános iskolások, középiskolások, 

felsőoktatásban tanulók, kb. 150 rászoruló, valamint a 65 éven felüliek. 

 

Táncsics, Széchenyi utakat, Orvosközt felújítottuk. Meg kellett vásárolnunk a bölcsőde és 

ipari park területét, ez kb. 20 M Ft-ba került. Sok pályázatot nyertünk az elmúlt évben. 

 

- praxisközösség 150 M pályázat Hatvan, Csány, Ecséd –Hort. Különböző vizsgálatokra 

kerül sor, egészségnap, előadások, eszközök, stb. 

- szociális intézmény áthelyezése a volt orvosi rendelőbe 25 M Ft 

- iskola energetikai felújítása 13,8 M  
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- bölcsőde 260 M  

- ipari park 580 M 

- Kulturális Centrum digitális jólét program 3,5 M  

- Hivatal, Óvoda, Kulturális Centrum energetikai felújítás 

-  

Több, mint 67 millió Ft-tal zártuk a 2018-as évet.  

 

Az Önkormányzat vagyona mintegy 300 M Ft-tal gyarapodott, mely a felújítások után 

realizálódik épületeinknél. 

 

2019.évi költségvetésről: 

 

A Képviselő-testület a 2019. évi költségvetést 1.016.933 Ft kiadással és bevétellel fogadta el. 

 

Azokat a pályázatokat, melyeket megnyertünk, le kell vezényelni, ami nem könnyű, mert 

különböző akadályok vannak a megvalósulásnál. 

 

Nem várt kiadás: orvosi ügyeleti ellátás – lakosonként 40 Ft-tal kell hozzájárulnunk ahhoz, 

hogy az ügyeletet vállaló orvosok megkapják a fizetésüket, ugyanis ők nem kapták meg erre a 

feladatra a béremelést. Ez az összeg évi több, mint 1,5 millió Ft-ot tesz ki. 

 

Sokszor pótolnunk kell a pályázati pénzeket, hogy meg tudjanak valósulni. 

 

2019-ben megújítjuk a közvilágítás hálózatát. Kb. 18 évvel ezelőtt készültek, elavultak, sok 

esetben alkatrész hiányában nem javíthatóak. Remélhetőleg még ebben az évben 

megvalósulhat a lámpák led lámpára cseréje. A lámpák fényerejének legalább olyannak kell 

lennie, mint a jelenlegi, de inkább nagyobb teljesítményűnek. 

2,5 M Ft-ba kerül a rendszámleolvasó kamerák elhelyezése. Biztonságosabbá válik ezzel 

településünk. 

 

A kamerákat közterületfelügyelő, vagy rendőr nézheti meg, ezért létre kellene hozni a 

közterületfelügyeletet, tehát létszámmal is jár. 

 

Pályázunk útépítésre: Mátra és Szövetkezet utca, valamint a Szabadság tér egy része. 18 M Ft 

körüli összeg lenne. Erről szeptemberben hoznak döntést. 

 

Leader keretében sport irányában történne fejlesztés: fitnesz, és kispálya létrehozása. Tavaly 

nem volt rá lehetőség, talán az idén sikerül. 

 

Az Ady E. utca forgalma nagy mértékben megemelkedett. A Coop előtti parkolás elég 

veszélyes. Az úttengellyel párhuzamosan kellene parkolási lehetőséget kialakítani a 

gyalogosforgalom biztosításával. 

Mögötte van önkormányzati terület, ahová lehetne parkolót építeni. 

A két lakótömb emésztőgödörjét feltöltöttük, mert a lakók nem végezték el pénz hiányában. 

Arra a területre többen ráálltak az autókkal erre a területre, mely megsüllyedt, víz áll rajta. 

 

Ebben az évben is folytatjuk a fák ültetését. 

 

A terveink részben önerőből és pályázatból valósíthatók meg. 
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Felmértük a lakossági igényeket. Egyik az, hogy építsünk bölcsődét. A másik igény az, hogy 

a településen több fejlesztést valósítsunk meg.  

Az ipari parkra azért van szükség, hogy az ottani befektetők adójából tudjuk fejleszteni a 

települést. 

 

Levelet írtam a Miniszterelnökségre, hogy a Szarvágy patakra adjanak anyagi segítséget, de 

nem kaptunk választ. Út- és járdaépítésre úgyszintén nem. 

 

Megörültem, amikor hallottam a magyar falu programról. Leírták, hogy milyen összegeket 

lehet nyerni pl. járdaépítésre és sok egyéb dologra, azonban olyan tájékoztatást kaptam, hogy 

nincs mögötte pénz. 

 

Meg kell fognunk a realizálható pályázatokat, de a legbiztosabb az, hogy saját magunknak 

teremtsük meg a forrást. 

 

Lehet, hogy ezeket nem egyik napról a másikra valósítjuk meg, de legalább a későbbi 

években meghozza gyümölcsét. Ezért nagyon fontosnak tartom az ipari park megépítését, 

hogy Hatvanhoz, Jászfényszaruhoz, Jászárokszálláshoz hasonlóan ide is jöhessenek 

befektetők. 

 

Köszönöm, hogy meghallgattak! Amennyiben az elhangzottakhoz javaslatuk, kérdésük van, 

kérem mondják el. 

 

Klajzsovics József: Mikor lesz focicsapat? Télen nincs a hó eltakarítva. Verseny, Orgona út 

nem régen lett elkészítve, az állapotuk siralmas. Nem biztos, hogy a nagy autók tették tönkre. 

 

Kerek Oszkár: A probléma összetett: az utaknak nincs alapja, az árkokat betömik a lakók, 

így nincs vízelvezetés azokon a területeken. 

 

Hóeltakarítás: amikor leesik 4-5 cm hó, szinte rögtön lenyomják az autók, azt már nem lehet 

letolni.  

 

Sport: Az önkormányzat létrehozott egy sportegyesületet, hogy széles körben tudjuk 

támogatni az emberek sport igényét. Vannak olyan sportágak, melyeket az állam támogat, 

van, amit nem. 

Olyan egyesületet hoztunk létre, amely tagjai szeretnének valamit tenni.  

A labdarúgást elkezdtük tavaly gyerekekkel. A régi sportegyesületet nem adták át az 

önkormányzatnak politikai okokból, ezért egy újat kellett létrehozni, amely nem kap 

támogatást 2 évig. 

 

Edzőkre van szükség ahhoz, hogy a gyermek utánpótlás csapat működjön. A következő év 

elején már igényelhet TAO támogatást ehhez az egyesület. Vállalkozásokat is megkeresünk, 

abból lehet fejleszteni.  

A labdarúgás mellett megjelenik egy „szabadidő” sportág is. A sportcsarnokban 3-4 olyan 

társaság sportol, akik kérték felvételüket az egyesületbe. A taekwon-do csoport is szeretne 

szakosztályt alakítani. Még a lövészet is működhetne, mert lenne helyük. Futócsapat is lenne, 

de nem alkalmas erre a pálya. Öntött gumipályára lenne szükség. Leaderen keresztül fitnesz 

terem létesülhetne, erre is van igény.  

Ez a jövő a sport területén. 
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Józsa István: A csatornarendszer mikor készült? Talán 1994-ben? Azóta a Magyar út végénél 

és Rét útnál folyik a szennyvíz. Szagoljuk a bűzt. Ez sürgős megoldásra vár. Nem foglalkozik 

ezzel senki. 

 

Kerek Oszkár: Amikor engem korábban megkerestek a problémával, továbbadtam az 

üzemeltetőnek, a Vízműnek. Az üzemvezető elmondta, hogy léptek a kérdésben. Olyan 

szivattyúk voltak, melyek nem bírták a terhelést. Azóta nem kaptam semmilyen jelzést. 

 

Csuka János: A Vízmű kijött ásni, nyílt derítő lett belőle. Ebben az évben legalább 10-12 

alkalommal telefonáltam nekik, mert nem folyik el a víz. Ott bűzlik mindig, pedig eső sem 

volt. Ez csak a szennyvíz. Amikor kijönnek, megoldódik a probléma, de utána ismétlődik. 

Nincs beépítve érzékelő a vízmű felé, hogy ne nekünk kelljen szólni minden alkalommal. 

 

Kerek Oszkár: Ha a probléma jelentkezik, kérem, hogy jelezzék felém, és intézkedek. Ha 

nem szól senki, nem tudhatom. A szivattyú 400 m3-re készült, de 1000 m3 feletti is van, 

aminek a befogadására nem képes. A jeladót ki tudja kifizetni? Meg kell vizsgálni, hogy mi 

okozza a problémát. 

 

Simon Csaba: Az emeletesházi sártengerre lesz-e megoldás? A társasházaktól a piacig 

annyira felállnak az autók, hogy nem tudnak eljárni a gyalogosok és babakocsival a 

kismamák. Vagy egy oszlopsort kellene felállítani, vagy felfesteni. 

 

Kerek Oszkár: Ismerjük a megoldást. Helytálló a felvetés a sártengerre vonatkozóan. 

Helytelenül állnak az épület tövéig az autók, amiért pl. Hatvanban büntetést kapnak. 

Parkosítjuk a területet, világítással látjuk el, padokat helyezünk el, parkolót építünk. A járdára 

állás sajnos több helyen is előfordul, és akadályozzák a gyalogos közlekedést. Hogy a 

közszolgáltatások igénybevétele miatti parkolók lehetőségét hogyan tudjuk megoldani, azt 

meg kell vizsgálni, és parkolót kell építeni. 

A gyalogosok közlekedésének biztosításában tudunk korábban lépni, az emeletes házhoz 

tartozó sártenger megszüntetésének viszont komoly anyagi vonzata van, de megoldható. 

Milliós nagyságrendű beruházásra van szükség.  A Hősök tere egy hatalmas problémás 

terület. 

 

Józsa István: A közvilágítás jó legyen, nehogy gyengébben világítson! 

 

Kerek Oszkár: Nekünk is az az érdekünk, hogy jó fényerejű lámpák működjenek. A 

vezetékekkel is van probléma, az ÉMÁSZ-nak jeleztem. Szél esetén elmegy az áram több 

utcában. 

 

Simon Csaba: A Hősök terén közlekednek az ecsédiek, így kikerülik a rendőrlámpát. Nagyon 

megnőtt a forgalom. Azt is lehetne egyirányúsítani, és nem tudnának Ecséd felől ott 

közlekedni. 

 

Kerek Oszkár: Megvizsgáljuk a kérdést. 

 

Józsa István: Ki a szakosztályvezető a sportnál? 

 

Kerek Oszkár: Káposzta István 

 

Ha nincs több kérdés, köszönöm mindenkinek a megjelenést! 
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kmf. 

 

 

 

 

Laczikné dr. Barati Katalin   Kerek Oszkár 

    jegyző          polgármester 

 

 

 

 

 

 

 


